
 
 
 

25. februar 2022 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Kan det virkelig passe at Naalakkersuisut ser det som en helt normal proceduregang, at 
man på grund af Inatsisartutlov omkring A-bidrag mangler 418 mio. kr. i 
kommunekasserne? 

2. Det er Inatsisartut der står for lovudarbejdelsen omkring A-bidrag, er det så ikke 
indlysende at sagen ansvarsmæssigt er underlagt Selvstyret? 

3. Hvornår vil udvalget fremkomme med sit arbejde?  

a. Hvornår vil ændringsforslagene blive fremlagt? 

4. Har Naalakkersuisut spurgt kommunerne hvad de mener om, at ansvaret for A-bidragene 
er overflyttet til kommunerne?  

a. Hvornår har man sidst spurgt kommunerne herom? 

(Medlem af Inatsisartut, Erik Jensen, Siumut) 

Begrundelse: 

I svarskrivelsen til mit tidligere spørgsmål (§ 37-spørgsmål, nr. 22/2022), i mit spørgsmål nr. 4, 
svarede du ikke på mit spørgsmål og derfor følger jeg nu op på sagen for at få et svar. I jeres 
svarskrivelse har man lagt til grund, at Selvstyret på andre måder, for eksempel i forbindelse med 
afgifter på motorkøretøjer taber penge herpå, men jeg mener ikke der er kontekst i dette svar, 
fordi det her drejer sig om, at man som følge af en lovgivning herom har påført kommunerne 
betydelige tabsomkostninger og som kommunerne alene ikke kan stå til ansvar for. 

Jeg ønsker at mit spørgsmål uden at jeg iøvrigt begrunder det yderligere besvares indenfor 10 på 
hinanden arbejdsdage. 

 


